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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2022-03-16 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen  
Eva Lundström, Allergiföreningen 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung 
Siv Forslund, Socialnämnden 
Maria Eriksdotter, Funktionsrätt Piteå 
Maria Platni, BUN 
Marianne Hedkvist, Fastighets- och servicenämnden 
 
 

 
Övriga deltagande 

 
Lena Enqvist, omsorgschef 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
 
Tillgänglighetsansvariga: Anna Stamblewski, samhällsutvecklare vid  
samhällsplanering 
Margaretha Larsson 

Utses att justera 
 

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 1 - 17 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Eva Lundström, Allergiföreningen  
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2022-03-16  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 1 
Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat. 
 
______ 
 
 
KTR § 2 
Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställes med tillägg: Information om föreningar på Piteås kommuns 
hemsida. 
 
________ 
 
 
KTR § 3 
Val av justerare 
Till justerare utses Eva Lundström, Allergiföreningen 
 
________  
 
 
KTR § 4 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll från den 1 december 2021 lades till handlingarna. 
 
______ 
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KTR § 5 
Tillgänglighet 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Anna Stamblewski, samhällsutvecklare 
välkommen.  
 
1. Det ligger snöhögar på handikapparkeringarna som blockerar samt dåligt plogat 

på gång- och cykelvägar 
 
Anna Stamblewski säger att hon har varit i kontakt med Thomas Hedlund som 
aktualiserat frågan om dåligt plogade och snöröjda gång- och cykelvägar bland 
annat i Munksund vid tandläkaren. Det är stenhårda högar som inte går att ta sig 
över.  
 
Från gatuförvaltningens sida upplever de att det har blivit bättre, tyvärr händer 
det ibland att snö läggs upp på handikapparkeringar max ett dygn på grund av att 
det är dåligt med plats för upplägg av snö, svårt när det är trångt, svårlöst. 
 
Gatu uppmanar att skicka in felanmälan så får man kontakta entreprenören, de 
gör så gott de kan. Nya entreprenörer i år, inkörningsproblem. 
 

2. Önskan om en P-ficka på Prästgårdsgatan utanför Piteå HC eller inne i  
P-huset för 5-minuters parkering 
 
Trafiken har kollat upp om det fanns plats med en parkeringsficka innan  
Piteå HC flyttade in och de blev avrådda att ta just de lokalerna med tanke 
på att det är svårt att anlägga en parkeringsficka utanför, finns två i nära 
anslutning, men det lutar. 
 
Anna Stamblewski frågar Kjell Norberg, trafikingenjör att om Region Norrbotten 
har verksamheten Piteå HC – är inte de skyldiga att erbjuda parkeringsplatser för 
rörelsehindrade eller faller det helt på kommunen?   
 
Kjell Norberg, trafikingenjör svarar: Ingen parkering faller på kommunen, det är 
alltid fastighetsägaren som äger detta ansvar.   
   
Tord Eliasson, Diabetesföreningen undrar om det kommer att struktureras upp 
kring cykelparkeringar på Lillbrogatan (korsningen Lillbrogatan-Storgatan)? 
Cyklar står på ledstråk. Vet att planer har funnits, men inga pengar beviljats. Hur 
är läget nu? 
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KTR § 5, forts 
Tillgänglighet 
 
Anna Stamblewski hör direkt med Kjell Norberg, trafikingenjör som svarar: 
Ja, i samband med att vi projekterar Lillbrogatan nu så tar vi naturligtvis med detta 
med cykelparkering. Ombyggnation planeras till 2023. 

  
______ 
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KTR § 6 
Fråga från Allergiföreningen 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Elice Ökvist, avd chef BUN 
välkommen.  
 
Elice Ökvist berättar utifrån sin presentation, se bilaga 1 om 
• Vad gör skolan för barn med funktionsnedsättningar 
• Kommunövergripande och på skolenheterna 
• Egenvård 
• Skolverket – egenvård i skolan 

 
Barn med funktionshinder i skolan  
Generella direktiv kring medicinering av astma av barn på förskola/skola 
Läste i Piteå-Tidningen om ett barn med förkylningsastma där mamman blev 
ombedd att hämta barnet när det hostade. När hon frågar om man gett barnet 
astmamedicinen blir svaret ofta nej. Finns inga direktiv? 
 
Eva Lundström, allergiföreningen säger att allergi kan ju också vara en 
funktionsnedsättning, exempelvis damm i en gympasal, kanske svårt att vistas där 
som sista grupp. 
 
Elice säger att man kanske kan få vara som första grupp eller först efter att lokalen är 
städad för att få det att funka. Viktigt att föräldrar kommunicerar med skolan då. 
 
Monica Nyman Björklund undrar hur är det med barn med hörselnedsättning? 
 
Elice säger att har man barn i skolan som har hörselnedsättning så sätter man in 
hörselslingor eller går i hörselklass i Öjebyn. Tidigare så medfinansierade andra 
kommuner hörselklassen i Öjebyn, men de vill inte fortsätta med det. Hörselklassen 
kommer att försvinna, i regel vill föräldrar att eleven ska få gå i den vanliga skolan 
med sina klasskamrater och då får man utifrån det komma fram till en bra lösning för 
eleven. 
 
Fråga: Barn med funktionshinder i skolan, till exempel Autism spektrum. Hur har ni 
tänkt och hur ser planeringen för dessa barn ut? 
 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung undrar om man måste ha en diagnos för att få hjälp? 
 
Elice Ökvist säger att skollagen säger att barn med särskilda behov ska få särskilt 
stöd utan diagnos. Det viktigaste är att det sker en dialog mellan rektor, lärare, 
specialpedagog och föräldrar. 
______ 
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KTR § 7 
Stadsutveckling Öster 
Anna Stamblewski, samhällsutvecklare informerade om stadsutveckling Öster, 
se bilaga 2. 
 
Anna skickar också en länk där man kan läsa mer om planerna för SUÖ: 
Stadsutveckling öster - Stadsutveckling – projekt (pitea.se) 
På denna sida läggs löpande information om vad som händer i  
området/projektet. 
 
______ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.pitea.se%2Finvanare%2FKommun-politik%2Fhallbar-samhallsutveckling%2Falla-projekt-samhallsutveckling%2Fstadsutveckling--projekt%2Fstadsutveckling-oster%2F&data=04%7C01%7CGun-Britt.Wiksten%40pitea.se%7C198020f545d04e214e7908da072b529a%7C00d9152ee7da4eddb1cf9b706245cc51%7C0%7C0%7C637830180000686886%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=Vu6NbohoOgivCnRCGE7Y8ORryQBIn7fKwvDyDw7EdjE%3D&reserved=0
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KTR § 8 
Gåva till gruppbostäder 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Monica Wiklund Holmström, avd chef 
boende och daglig verksamhet, välkommen.  
 
Monica berättar om en privatperson som har skänkt 20 000 kronor till varje gruppbo-
stad (LSS-boenden) som är 18 till antalet. Tanken med pengarna är att det ska sätta 
”Guldkant” till de boende. De boende har själva fått vara med och önska vad de vill 
göra för pengarna. Om de går ut och äter en trerättersmiddag på en fin restaurang så 
kommer kommunen att betala personalens mat. 
 
Monica ska skicka blommor till givaren.  
 
______ 
 
 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
 
1. Hur är tillgängligheten av fiber till kommunens boende? 

Monica berättar att det ser lite olika ut beroende på om det är i Pitebo, RAWI 
eller Piteå kommuns egna fastigheter. I de flesta av Pitebos lägenheter ska det 
vara inkopplat men den boende betalar själv för det. I kommunens egna lägenhet-
er finns inte wifi indraget, men kommunens öppna wifi finns. Piteå kommun job-
bar med frågan.  
 

2. Hur ser kommunen på att flytta hyresgäster, boenden i gruppbostäder, 
då svår sjukdom uppstår? Vad gäller för regler? 
 
Monica säger att om man bor i kommunens boende och blir mer sjuk, kan det bli 
aktuellt att erbjuda annat boende, kanske främst för att kompetensen saknas just 
på det boendet. Man ser utifrån varje enskilds specifika behov.  
 
Margaretha Larsson undrar om man får säga nej till att flytta? 
 
Monica säger att man kan lämna in klagomål till kommunen och Inspektionen för 
vård och omsorg, IVO. Man kan överklaga ett beslut till Förvaltningsrätten. 
Monica säger att de inte vill flytta på människor i onödan utan det är av speciella 
behov och att man inte kan erbjuda en säker vård. Personalen som jobbar på 
gruppbostäderna är så duktiga och lojala. Personalen vill inte ha iväg någon bru-
kare, däremot kan kompetens saknas.  
 
______ 
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KTR § 9 
Ny socialchef - presentation  
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Eva Börjesson Öman, ny socialchef  
välkommen.  
 
Eva Börjesson Öman berättar att hon har jobbat länge inom socialtjänsten med äldre-
frågor, varit boendechef, varit med om nyproduktion av vård- och omsorgsboenden, 
verksamhetsutvecklingsfrågor, varit kvalitetscontroller. Jobbat med avvikelser, eko-
nomifrågor, bemanningsfrågor och nu senast som biträdande socialchef. 
 
______ 
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KTR § 10 
E-tjänst för SoL och LSS-ansökningar 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Petra Stridsman, enhetschef,  
välkommen.  
 
Petra Stridsman berättar att de håller på att jobba fram en e-tjänst för SoL och LSS-
ansökningar för personer 18 år och äldre, öppen 24 timmar. 
 
Ska kunna använda e-tjänsten även om man är god man.  
 
Om det kommer in ansökningar för personer under 18 år kommer de att styras över till 
rätt avdelning och handläggare. 
 
Handläggarna har begränsad telefontid, men man kan alltid lämna ett meddelande i 
YouCall så får handläggaren ringa upp, men man kan inte räkna med att bli uppringd 
samma dag. 

______ 
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KTR § 11 
Samordnad individuell plan, SIP 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Frida Johansson, samordnare psykisk hälsa 
välkommen. 
 
Frida Johansson informerade om vad en ”Samordnad individuell plan”, SIP är för  
något, se bilaga 3. 
 
Maria Eriksdotter, Funktionsrätt Piteå undrar vad menas med samsjuklighet?  
 
Frida säger att med samsjuklighet menas att en person uppfyller diagnostiska  
kriterier för flera sjukdomar. Det är sedan länge välkänt att personer med bero-
ende har en förhöjd risk för olika former av psykisk ohälsa. Samsjuklighet innebär 
alltså att ha två eller fler diagnoser på en och samma gång.  
 
Maria Platni, BUN undrar hur tvingande SIP är för skola och andra aktörer? 
 
Skolan har ingen skyldighet enligt lag att kalla till SIP, däremot har de samverkans-
skyldighet utifrån annan lagstiftning. 
 
Lena Enqvist, omsorgschef säger att när en person som är inlagd på sjukhus ska hem 
till sin ordinarie bostad görs en SIP som ska reglera vem som gör vad efter det att 
personen har kommit hem, hälso- och sjukvårdsinsatser. SIP är tvingande, alltså 
lagstadgat inom socialtjänsten. 
 
______ 
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KTR § 12 
Piteförslag (presentation) 
 
Kommunledningsförvaltningen vill informera om en ny metod att påverka Piteå 
kommun.  
 
Piteförslag är en ny metod som ger pitebor delaktighet och möjlighet att bidra till 
Piteås och kommunens fortsatta utveckling. Den består av en e-tjänst som är öppen 
dygnet runt, året runt. I e-tjänsten kan du lämna förslag, söka stöd för ditt förslag och 
ge stöd åt andras förslag som du gillar. De förslag som får tillräckligt folkligt stöd 
utreds och tas upp till politiskt beslut. 
 
Piteförslag är ett nytt sätt att delta i den demokratiska processen. Tjänsten är ett en-
kelt och smidigt sätt att vara med och påverka Piteås utveckling, se bilaga 4 som 
skickades ut innan mötet. 
 
Mer information finns via www.pitea.se/piteforslag 
 
______ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.pitea.se%2Fpiteforslag&data=04%7C01%7CGun-Britt.Wiksten%40pitea.se%7C3177c98992614edfcc4008d9eb086150%7C00d9152ee7da4eddb1cf9b706245cc51%7C0%7C0%7C637799243749875494%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=sK0eQjz64TbHRR25wjjzelC2slOz3%2B1bxz6P5YdVCQA%3D&reserved=0
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KTR § 13 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Information om utbildning av hörselinstruktörer av HRF till kommuner. 
Mer information på hrf.se/ horselkunskap 
 
Hur ser kontrollen ut av hörselslingor i kommunens publika lokaler?  

Var finns de? 
 
Vem/vilka är ansvariga för att de fungerar? 
 
Beslut: Marianne Hedkvist, F&S kollar upp hur det är med hörselslingor och vem 
som är ansvarig. 
 
______ 
 
Information om vad Plan- och bygglagen, PBL beslutat 
om vikten av hörselslingor 
 
Bussfrågor: Fortfarande finns obesvarade frågor om  
bussarnas tillgänglighet, busshållplatser, funktion och 
användning av ramper. Textad och talad info i bussen.  
Verksamhetens chef hör inte av sig.  
 
Eftersom alla personer inte var på plats på dagens sammanträde får vi återkomma till 
ovanstående punkter på nästa möte. 
 
______ 
 
 
Sven-Gösta Pettersson berättar lite från nämnderna vad som är på gång: 
 
Fastighets- och servicenämnden 
Upphandling på färskt bröd och fika som tidigare varit fryst till våra särskilda boenden 
klar i maj 2022. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Samhällsplanerarna tittar på stadsutveckling öster. 
Resecentrum och Norrbottniabanan. 
Annonser i tidningen efter feriejobbare. 500 ungdomar ska ha jobb genom kommunen. 
COOP håller på att byggas i arbetsförmedlingens gamla lokaler. 
Högtryck på bostäder och industrier. 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fhrf.se%2F&data=04%7C01%7CGun-Britt.Wiksten%40pitea.se%7C8192b42acb754b0d87ab08d9fbbe49e3%7C00d9152ee7da4eddb1cf9b706245cc51%7C0%7C0%7C637817617947217322%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=%2FlBEKzyPVHQLKbhS68gtFZvp1pTMY5oWF3%2BY2nzsCkE%3D&reserved=0
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KTR § 13, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
 
Kultur, park- och fritidsnämnden 
SM-veckan i Piteå 23-29 mars 2022. 
 
Kommunstyrelsen 
Landsbygdsbutiker ska få ersättning, Långträsk, Sikfors och Lillpite. 
Beslut att YouCall ska säljas till SOS alarm för 4 miljoner kronor. 
 
Socialnämnden 
Sven-Gösta berättar att det har stått mycket om ekonomin under alla år, men ser 
den stora utmaningen med kompetensförsörjningen. Höga sjukskrivningstal, tufft 
läge i alla verksamheter. 
 
Monica Nyman Björklund, HRF undrar om undersköterskor kan öka på sin kompetens 
som heltidsanställd?  
 
Eva Börjesson Öman säger att ja, man kan öka sin kompetens inom exempelvis psykia-
trin, geriatrik, demens. Prata med sin chef om detta. 
 
Eva Lundström, Allergiföreningen har hört på radion att de som söker jobb inom äldre-
vården (gäller en annan kommun) får 10 kr mer i timmen än andra kommunjobb.  
 
Sven-Gösta berättar att sommarvikarier kommer att erbjudas en sommarbonus på som 
mest 3 000 kronor när de fullgjort sin arbetsperiod. 
 
Socialnämnden har nu ett underskott på 2,2 miljoner kronor jämfört med samma tid-
punkt förra året drygt 10,8 miljoner kronor.  
 
Politiken har bjudit alla medarbetare i socialtjänsten på tårta, inte som kompensation 
utan som en uppmuntran för ett gott arbete. 
 
På nästa möte berätta om ”Skogsgården” och om ”Nära vård” som har blivit mer kon-
kret och tydlig. 
 
Barn- och utbildningsnämnden 
Maria Platni berättar att det är ett tufft läge med personalen i skolan också. 
 
______ 
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KTR § 14 
Föreningsbidrag 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande informerar om föreningsbidraget, se nedan. 
 
Föreningsbidrag (blankett finns på pitea.se) 
Följ länken till blanketten för föreningsbidrag   
Socialnämndens bidrag och fonder - Mer från socialtjänsten (pitea.se) 
 
Skicka till: 
Piteå kommun 
Socialtjänsten, Flygel D, vån 3 
Eva Westerlund 
941 85 Piteå 
 
Kom in med era ansökningar senast 2022-04-30. 

 
______ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.pitea.se/invanare/Omsorg-stod/ovrigt-stod/mer-fran-socialtjansten/socialnamndens-bidrag-och-fonder/
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KTR § 15 
Övriga frågor 
Maria Eriksdotter, Funktionsrätt Piteå undrar om det finns något föreningsregister på 
Piteå kommuns hemsida. 
 
Möjligtvis på kultur- och fritids hemsida. 

______ 
 

KTR § 16 
Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir måndag den 16 maj 2022, klock-
an 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum på våning 3, Stadshuset.  
På grund av att dörrarna är låsta mellan avdelningarna på stadshuset, vill jag att ni 
går in vid entré 3, närmast Svartudden och sätter er ner och väntar vid  
Receptionen på Försörjningsstöd, så kommer jag och hämtar er där. 
Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir onsdag den 1 juni 2022, klockan 08:30 i Backa, 
Bottenvåningen, Flygel D. Ingång entré 3, Stadshuset.  
 
______ 

 
KTR § 17 
Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar dagens möte.  
 
______ 
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